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Referat fra ordinært møde  

i Holbæk Kommunes Integrationsråd  

mandag den 12. juni 2023 kl. 16.15-18.15 

- Mødet blev afholdt i Grønneparken, Agervang 24A 

Til stede: Jens Kronborg, Jean Petersen, Ruth Solvang, Marianne Fast, Lene Gjøl, Rasmus Brandstrup Larsen, Ann-Kathrine Kværnø 

Jones, Ayan Abdi Ahmed, Kathrine Kjærgaard, Ann-Katrine Holm. Afbud: Kasper, Tom, Sima, Jafir Abdel Hasan; Flemming Kolbe. 

 Punkter  Tid Referat 

1. Kort rundvisning i Grønneparken 
Status på den Boligsociale 
Helhedsplan v/Mia Møller-Andersen 

 30 min. Boligsocial projektleder i Grønneparken, Mia Møller-Andersen, 
viste rundt i Grønneparken og gav en status på den nuværende 
og kommende Boligsociale Helhedsplan. 

2. Godkendelse af dagsorden  2 min. Punkt 3 og 4 rykkes byttes rundt. 

3. Hvad har Integrationsrådet brug for? 
Jean har været til møde med 
Borgmesteren, som gerne vil have 
input til, hvordan Integrationsrådet 
kan spilles stærkere. 
Spørgsmål fra Borgmesteren: 
”Hvordan kan vi sammen kan sikre en 
endnu bedre dialog mellem jeres råd 
og mellem det udvalg I hører under. 
Derudover må I også gerne drøfte, om 
det udvalg I nu hører under giver 
mening”. 

 25 min. Integrationsrådet debatterede spørgsmål fra Borgmesteren.  
 
Integrationsrådet mener ikke, at tilhørsforholdet til et bestemt 
udvalg er afgørende. Det er tilgængeligheden til gengæld - samt 
muligheden for at få foretræde for andre udvalg. 
 
Faste kaffemøder mellem formændene fra udvalget og rådet i 
løbet af året, vil være en god idé. 
 
Desuden ønsker rådet, at der bliver afset tid efter hvert 
dagsordenspunkt til at vende, om punktet giver anledning til 
yderligere behandling – enten i rådet, sammen med relevante 
interessenter eller sammen med et relevant udvalg. 
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4. Status på ukrainske flygtningebørn 
Ann-Cherie Thulstrup, Konsulent og 
koordinator af Ukraine-indsatsen, 
Fagcenter for Læring og Trivsel, gav en 
status på de ukrainske flygtningebørn i 
Holbæk Kommune. 

 20 min. Ann-Cherie oplyste, at der i dagtilbud går 34 børn. 
I skolerne går der 108 elever, fordelt på Absalonskolen; 
Svinninge Skole; Holbæk 10. klassecenter; samt på 
Ladegårdsskolen. Desuden går der et par elever i specialtilbud. 
 
For at kunne løfte opgaven, er der et meget tæt samarbejde 
mellem Fagcenter og skoler/dagtilbud og på tværs af 
kerneområder i kommunen. 

5. Holbæk Kommunes nye Ungdomspolitik 
Ann-Katrine gennemgik udkast til den nye 
ungdomspolitik for Holbæk Kommune og 
kom med et forslag til et høringssvar fra 
Integrationsrådet. 

 25 min. Høringssvar fra Integrationsrådet: 
”Integrationsrådet finder udkastet til Ungdomspolitik 
veludarbejdet og et spændende bud på en ungdomspolitik. De 
fem overordnede emner er på mange måder dækkende på 
mange aspekter i et ungt menneskes liv. Vi glæder os til at byde 
ind med mere konkrete bud på de enkelte områder, når arbejdet 
med politikken skal foldes ud. Vi kan se flere områder, hvor vores 
særlige vinkel vil kunne bidrage til udførslen”. 

6. Fællesmøde med BUE på det kommende 
ordinære Integrationsrådsmøde (4. sep.) 

 5 min. Ifm. udfærdigelsen af en evt. ny integrationsstrategi for Holbæk 
Kommune, ønsker Udvalget for Beskæftigelse, Uddannelse og 
Erhverv at afholde et fællesmøde d. 4. september. 
Integrationsrådet ser frem til mødet. 

7. Opfølgning på den multikulturelle dag  5 min. Integrationsrådet vil gerne deltage på Foreningsbasaren til 
efteråret. Mere information følger. 

8. Nyt fra formanden/sekretariatet  5 min. • Tilbagemelding fra det nationale integrationsråd, hvor den 
nye formand slår spændende toner an ift. fokuspunkter 

• Til efterårets møder er der et ønske om at få sprogforsker, 
Michael Svendsen Pedersen på besøg mhp. en dialog om 
sprogskoler og læring: 
https://reformkommissionen.dk/nyheder/reform-i-praksis/ 

• Tur til Kringlebakken i København planlægges til efteråret 

9. Eventuelt  3 min. • På baggrund af en forespørgsel, inviteres Integrationsrådet 
til den kommende Grundlovsceremoni, tirsdag d. 5. oktober 

 

https://reformkommissionen.dk/nyheder/reform-i-praksis/

